
 
434 37 Most, Budovatelů 2532 

 

 

U S N E S E N Í 
 ze 116. řádného jednání 

Předsednictva 

Hospodářské a sociální rady Ústeckého kraje, z. s. 
 

dne 19. 9. 2023 od 14:00 hodin  
v prezenčním formátu v prostorách velkého salonku Hotelu Cascade v Mostě 

 
 
PROGRAM:  
 

Zahájení a úvodní slovo 
Gabriela Nekolová, předsedkyně HSR-ÚK 
 

1. Kontrola plnění usnesení Předsednictva                                                          

předkládá E. Kovaříková, tajemnice HSR-ÚK  
 

2. Kooptace členů Předsednictva za HSRT a HSRD                                                     
  
předkládá E. Kovaříková, tajemnice HSR-ÚK 
 

3. Volba 3. člena Finanční komise HSR-ÚK                                                          

předkládá G. Nekolová, předsedkyně HSR-ÚK  
 

4. Smlouva o zápůjčce mezi HSRM a HSR-ÚK                                                          

předkládá G. Nekolová, předsedkyně HSR-ÚK     
 

5. Aktuální vývoj v procesu transformace regionu                                    
předkládá J. Nedrdová, vedoucí oddělení transformace regionu, KÚ ÚK; G. Nekolová, předsedkyně HSR-ÚK 
 

6. Záměr těžby Lithia na Cínovci 
předkládá D. Doubrava, hlavní manažer projektu Těžby lithia na Cínovci; D. Grünbaum, manažer logistiky, M. Zezůlková, 
manažerka Public Affairs společnosti GEOMET s.r.o.  

 
7. Plánované akce HSR-ÚK na podzim roku 2023                                                        

  
předkládá E. Kovaříková, tajemnice HSR-ÚK 
 

8. Informace členských organizací/informace z výborů, komisí, pracovních skupin a dalších 
platforem                                                                        
předkládají zástupci členských organizací 

 

9. Různé                         
 

Závěr 
 



ZAHÁJENÍ 
 

Jednání zahájila předsedkyně HSR-ÚK G. Nekolová a přivítala všechny účastníky, členy Předsednictva, řečníky i stálé 
hosty. Představila přednášející, a to J. Nedrdovou, vedoucí oddělení transformace regionu, KÚ ÚK, a zástupce společnosti  
GEOMET s.r.o. – D. Doubravu, hlavního manažera projektu Těžby lithia na Cínovci, D. Grünbauma, manažera logistiky a 
M. Zezůlkovou, manažerku Public Affairs.  Konstatovala, že na jednání je přítomno 17 členů Předsednictva a 2 delegáti na 
základě plných mocí, zastoupeny jsou všechny tripartitní složky a Předsednictvo je usnášeníschopné.  
Nikdo z účastníků nevznesl žádnou připomínku k navrženému programu, ten byl tedy schválen v předloženém znění.  
Nad rámec navrženého programu požádal J. Aster přítomné zástupce ÚK, aby na setkání s vládou ČR, jež 21. 9. 2023, 
navštíví Ústecký kraj, bylo otevřeno téma jezu Děčín a jeho vlivu na blokaci Územního plánu  města Děčína  a dále podpisu 
smlouvy ČR se SRN týkající se splavnosti labské vodní cesty. 
 

K BODU 1: Kontrola plnění usnesení Předsednictva  
E. Kovaříková informovala účastníky o plnění jednotlivých usnesení Předsednictva. Více viz P1_Kontrola plnění usnesení. 
 

 
 

Usnesení: 13/P/23 Kontrola plnění usnesení 
Předsednictvo HSR-ÚK  
 

I. bere na vědomí kontrolu plnění usnesení z předchozích jednání HSR-ÚK 

Hlasování:   19  pro   0  proti    0   zdržel se   
Usnesení    schváleno         
 

 
K BODU 2: Kooptace členů Předsednictva za HSRT a HSRD 
G. Nekolová na úvod tohoto bodu připomněla, že členové Předsednictva HSR-ÚK jsou kooptováni pro funkční období 5 let. 
Dále konstatovala, že toto funkční období aktuálně uplynulo T. Kohoutkovi, předsedovi HSRD, který byl opětovně 
nominován HSRD pro další funkční období a potvrdil vůli v této funkci pokračovat. Informovala, že V. Aubrecht, dlouholetý 
předseda HSRT, odstoupil ze své funkce předsedy HSRT a člena Předsednictva HSRÚK a novým předsedou této okresní 
HSR se stal J. Kašpar, starosta města Dubí. Poděkovala V. Aubrechtovi za mnohaletou spolupráci a popřála mu mnoho 
štěstí, zdraví a úspěchů v jeho osobním životě.  
 
Usnesení 14/P/23: Kooptace členů Předsednictva za HSRT a HSRD 
Předsednictvo HSR-ÚK 
 

I. bere na vědomí návrh na kooptaci zástupců za HSRT a HSRD do Předsednictva HSR-ÚK 
II. bere na vědomí informaci o ukončení členství V. Aubrechta, dlouholetého předsedy HSRT, v Předsednictvu HSR-

ÚK a děkuje za přínosnou spolupráci 
III. kooptuje J. Kašpara, nového předsedu HSRT, do Předsednictva HSR-ÚK  
IV. kooptuje na další období T. Kohoutka ve funkci člena Předsednictva HSR-ÚK, jakožto předsedy 
       HSRD 

 
Hlasování:    19 pro    0    proti    0   zdržel se  
Usnesení    schváleno         

 
 

K BODU 3: Volba 3. člena Finanční komise HSR-ÚK                                                       
G. Nekolová uvedla tento bod informací, že se Finanční komise HSR-ÚK v poslední době scházela v personálním oslabení, 
bohužel z důvodu úmrtí její členky. Pro naplnění stanoveného počtu členů tohoto orgánu je nutná dovolba. Výkonný výbor 
navrhl nominace na M. Ctiborovou, ASO. M. Ctiborová s touto nominací souhlasí.  
 
   
Usnesení 15/P/23: Volba 3. člena Finanční komise HSR-ÚK   
Předsednictvo HSR-ÚK 
 

I. bere na vědomí nominaci M. Ctiborové do Finanční komise HSR-ÚK 
II. schvaluje M. Ctiborovou do funkce člena Finanční komise HSR-ÚK 

 
Hlasování:    18 pro    0    proti    1  zdržel se  
Usnesení    schváleno         

 



 
K BODU 4: Smlouva o zápůjčce mezi HSRM a HSR-ÚK                                                       
G. Nekolové v tomto bodě zrekapitulovala kroky realizované v rámci vyjednávání a přípravy Smlouvy o zápůjčce mezi 
HSRM a HSR-ÚK, prostřednictvím níž je řešeno předfinancování mezinárodního projektu „H2CE“ z programu Interreg 
Central Europe. Zdůraznila, že v rámci připomínkování návrhu Smlouvy nebyly vzneseny od členů Finančních komisí, 
Výkonných výboru a Předsednictev žádné připomínky. Dotaz od HSRCH směřoval k detailnějšímu vysvětlení právní 
odpovědnosti za případné způsobené škody. Vysvětlila, že právní odpovědnost nese ten člen Předsednictva, který škodu 
prokazatelně způsobil, a to v oblasti, která spadá do jeho kompetence. V. Vozka doplnil, že HSRM považuje projekty 
realizované HSR-ÚK za přínosné pro region a dále uvedl, že je rád, že finanční prostředky HSRM umožňují tuto zápůjčku 
zrealizovat. Vyjádřil plnou důvěru v to, že budou tyto prostředky bez problémů vráceny. G. Nekolová poděkovala za tato 
slova a informovala, že v uplynulých týdnech byla podána žádost o dofinancování části projektu ve výši 10 % ze státního 
rozpočtu. Tato žádost byla schválena, což významně zlepšuje finanční aspekty realizace projektu. Ovšem i tyto prostředky 
budou vyplaceny až v průběhu trvání projektu, konkrétně v polovině a na konci jeho realizace. Poděkovala všem členům za 
zapojení v procesu přípravy a projednávání zápůjčky. 
 
Usnesení 16/P/23: Smlouva o zápůjčce mezi HSRM a HSR-ÚK                             
Předsednictvo HSR-ÚK 
 

I. bere na vědomí návrh Smlouvy o zápůjčce mezi HSRM a HSR-ÚK pro účely předfinancování 

mezinárodního projektu „H2CE“ a jeho projednávání ve Finančních komisích, Výkonných výborech 
a Předsednictvech HSRM a HSR-ÚK, které proběhlo bez připomínek 

II. bere na vědomí, že právní odpovědnost za případnou způsobenou škodu nese vždy ten člen předsednictva, 

který škodu způsobil, a to v oblasti, která je v jeho kompetenci 

III. bere na vědomí, že Předsednictvo HSRM schválilo tuto Smlouvu v předloženém znění a pověřilo V. Vozku, 1. 

místopředsedu HSRM, podpisem této smlouvy 

IV. schvaluje uzavření Smlouvy o zápůjčce mezi HSRM a HSR-ÚK dle přílohy, která je nedílnou součástí tohoto 

usnesení, více viz P2_Smlouva o zápůjčce 

V. pověřuje G. Nekolovou, předsedkyni HSR-ÚK, k podpisu Smlouvy o zápůjčce mezi HSRM a HSR-ÚK  

VI. ukládá G. Nekolové, předsedkyni HSR-ÚK, předkládat v půlročních intervalech zprávu o realizaci 
mezinárodního projektu „H2CE“ Finanční komisi a Předsednictvu HSR-ÚK 

 
Hlasování:   17  pro      0 proti       2 zdržel se   
Usnesení    schváleno   neschváleno       

                           
 
 
 

K BODU 5: Aktuální vývoj v procesu transformace regionu 
J. Nedrdová, vedoucí oddělení transformace regionu, KÚ ÚK, informovala o průběhu přípravy a realizace dílčích nástrojů 
v rámci OP ST a dalších specifikách transformace regionu z podhledu Ústeckého kraje. Více viz 
P3_J.Nedrdova_KUUK_podklad_OPST. 
G. Nekolová navázala informací k účasti HSR-ÚK na přípravě kterých nástrojů transformace. HSR-ÚK zajistila konzultace 
k Tematické výzvě Vzdělávání ve firmách, a to i ve spolupráci s Platformou průmyslníků ÚK, která proběhla za účasti 
ministerstev životního prostředí, práce a sociálních věcí a průmyslu a obchodu dne 13. 9. 2023. Dále zpracovala analýzu 
absorpční kapacity v rámci přípravy Tematické výzvy Výzkum a vývoj a s oporou ve Vodíkové platformě ÚK připravila návrh 
tematických výzev na podporu rozvoje vodíkového hospodářství. Tuto tematickou oblast HSR-ÚK kontinuálně řeší i v rámci 
Modernizačního fondu. V neposlední řadě se tripartita zapojila připomínkami a konzultacemi k tematickým výzvám na 
obnovu území po těžbě. Dlouhodobě se účastní také debat o podpoře sociální oblasti a podpoře lidských zdrojů v rámci OP 
ST, které probíhají pod hlavičkou Paktu zaměstnanosti ÚK. G. Nekolová okomentovala taktéž spolupráci HSR-ÚK při 
přípravě vybraných strategických projektů OP ST – Green Mine (žadatel Sev.en Inntech), RUR (žadatel UJEP). Po podání 
těchto projektů budou řešeny konkrétní detaily zapojení a partnerské smlouvy. Připomněla i zpracování mapy synergií 
vybraných strategických projektů OP ST pro potřeby MŽP a ÚK.  
 
Usnesení: 17/P/23 Aktuální vývoj v procesu transformace regionu 
Předsednictvo HSR-ÚK 
 

I. bere na vědomí informaci o aktuálním vývoji v procesu transformace regionu 
 
Hlasování:    19 pro    0    proti    0   zdržel se  
Usnesení    schváleno         



 
K BODU 6: Záměr těžby Lithia na Cínovci 
G. Nekolová v úvodu tohoto bodu zmínila, že HSR-ÚK v roce 2017 přijala usnesení č. 26/P/17, v němž vyzvala odpovědné 
orgány státní správy k zajištění toho, aby maximum možných pozitivních efektů z těžby lithia bylo realizováno na území 
Ústeckého kraje v jeho prospěch a v souvislosti s hospodářskou restrukturalizací. Tento postoj HSR-ÚK trvá. Dále předala 
slovo zástupcům GEOMET s.r.o. D. Doubrava, hlavní manažer projektu, D. Grünbaum, manažer logistiky a M. Zezůlková, 
manažerka Public affair projektu Těžba lithia na Cínovci představili prostřednictvím prezentace tento záměr. Více viz 
P4_Geomet_Projekt_Tezba_lithia_na_Cinovci. 
V rámci diskuze zaznívalo mnoho dotazů směřujících na pozitivní i negativní dopady nejen do regionu jako takového, ale 
taktéž převážně do obcí, na jejichž katastrech bude těžba lithia a jeho následné zpracování realizováno. Často byl zmiňován 
nedostatek informací směrem ke klíčovým stakeholderům i široké veřejnosti. Byly vyjádřeny obavy z dovozu zahraniční 
pracovní síly a její kumulace v dotčených obcích. Dotazy směřovaly i do oblasti související s návaznými službami pro tyto 
zaměstnance (např. bydlení, zajištění lékařské péče atd.). Diskutována byla i případná spolupráce s Německem, neboť 1/3 
ložiska leží na německé straně Krušných hor, a riziko možného přeplácení odborníků z ČR (nutnost adekvátní mzdové 
politiky ve společnosti GEOMET). Dotazy zaznívaly i stran používaných metod dolování, zpracování a dopravy s důrazem 
na eliminaci možného poškození a znečištění životního prostředí. Jedna z otázek se týkala i spolupráce s místními firmami 
v rámci dodavatelsko-odběratelského řetězce. Diskuze proběhla i k otázce možné dotace z OP ST a přesunu projektu do 
priority 1. Obojí bude předmětem jednání RSK. Žádost společnosti GEOMET o podporu z OP ST je dle pravidel tohoto 
programu zcela legitimní, musí však být podložena detailní studií proveditelnosti a podpořené aktivity musí být v souladu 
s nařízením k Fondu spravedlivé transformace a Plánem spravedlivé územní transformace. Zástupci společnosti GEOMET 
poděkovali za věcnou diskuzi a informovali, že v otázce zajištění pracovní síly je kladen důraz na využití stávajících 
zaměstnanců uhelných těžebních společností, které budou ukončovat svou činnost. Zdůraznili, že preferují k zaměstnání 
ve svých provozech pracovníky z Čech, případě Polska a Slovenska. Otázkami dopadů na životní prostředí se intenzivně 
zabývají a jsou předmětem zpracování podkladů k procesu SEA a EIA. Taktéž bude zpracována podrobná analýza socio-
ekonomických dopadů do území. Na podnět předsedkyně HSR-ÚK zástupci společnosti GEOMET potvrdili jejich zájem o 
zapojení tripartity do identifikace a řešení socio-ekonomických aspektů a dalších dopadových analýz. Zástupci společnosti 
GEOMET deklarovali, že jsou připraveni podporovat region i nad rámec zákonných povinností. 
G. Nekolová na závěr shrnula, že HSR-ÚK a potažmo celý region potřebuje dostatek informací, aby bylo možné je 
vyhodnotit a adekvátně posoudit. Konstatovala, že lithium je strategická surovina ČR, v jejím vlastnictví a je tedy logickým 
strategickým zájmem zrealizovat její těžbu a zpracování. Musí to však proběhnout s co největšími přínosy nejen pro stát, 
ale i pro Ústecký kraj a obce, na jejichž území se tato surovina nachází.  
Společnost GEOMET a zástupci HSR-ÚK se domluvili, že vzájemná komunikace k tomuto tématu bude i nadále pokračovat.  
 
Usnesení: 18/P/23 Záměr těžby Lithia na Cínovci 
Předsednictvo HSR-ÚK 
 

I. bere na vědomí informaci k záměru těžby Lithia na Cínovci 
 
Hlasování:    19 pro    0    proti    0   zdržel se  
Usnesení    schváleno         

 
Z důvodu překročení časového limitu pro jednání s ohledem na obsáhlou diskuzi k bodu 6, nebyly následujíc body 
projednány a informace jsou doplněny pouze písemně na vědomí.  

 
K BODU 7: Plánované akce HSR-ÚK na podzim roku 2023         
Shrnutí plánovaných akcí HSR-ÚK na podzim 2023: 

- 05. 10. 2023 – Setkání k vodíkové problematice (Vodíková platforma Ústeckého kraje, jednání EDP skupiny 
Pilotního ověření Job Watch) 

- XX. 10. 2023 – Webinář k tématu Integrované pracovní místo (nástupce VVP) + problematika bydlení 
- 26. 10. 2023 – Slavnostní vyhlášení výsledků 7. ročníku Ceny hejtmana za společenskou odpovědnost 
- 09. 11. 2023 – Podnikatelské fórum Ústeckého kraje 
- XX. 11. 2023 – Platforma Voda v Ústeckém kraji 
- 23. 11. 2023 – Jednání k dopravním prioritám s Ministerstvem dopravy, Ředitelstvím silnic a dálnic a Ústeckým 

krajem 
- 23. 11. 2023 – 117. Předsednictvo HSR-ÚK (naváže na jednání k dopravním prioritám) 

 
 

 



 
 
K BODU 8: Informace členských organizací/informace z výborů, komisí, pracovních skupin a dalších 
platforem                                                                        
Prosíme o zaslání případných informací od členských organizací.  

 
Závěr 
G. Nekolová všem poděkovala za účast, konstruktivní diskuzi a spolupráci. Následně ukončila jednání.  
 
 
 
 
Zapsala: Edita Kovaříková, 21. 9. 2023 v Mostě 
Ověřila: Mgr. Gabriela Nekolová, 21. 9. 2023 v Mostě 
 
 
 


